
Sadece Yol 

 

Ruhsal yol nedir? İnsan her gün neyi seçer: mücadele mi zevk mi, oyun mu Hayat mı? 

Benliğin konumu nasıl güçlendirilir? Bilinç oyunlarına nasıl takılıp kalınmaz? Aşırı 

uçlara kaçmamak ve hedeften uzaklaşmamak nasıl sağlanır? İnsanın Ruhsal Dünyaya 

yaklaşımı kendini nasıl gösterir? 

 

Öz disiplinin, geleneklere veya kurallara uymanın ruhsal gelişimle ne ilgisi vardır? 

Dışsal kurallar ve ritüellerin yerine getirilmesi mi yoksa kişinin kendi üzerinde 

çalışması mı: insanı Allah'a götüren gerçekte nedir? Allah insanın maddi taleplerini 

duyar mı? İnişler ve çıkışlar hakkında. Ruhsal yoldaki hedef ve onu nasıl 

kaybetmemek gerektiği hakkında. 

 

 

 

Tatiana: Merhaba sevgili dostlar! Sizleri tekrar ağırlamaktan içtenlikle mutluluk 

duyuyoruz. Ve bugün saygıdeğer İgor Mihayloviç Danilov ile konuşacağız. 

 

İgor Mihayloviç: Selamlar. 

 

Tatiana: İgor Mihayloviç, bir insan ruhsal yolu izlediğinde, sistemin onun etrafında 

pek çok sorun, engel ve ayartma yaratabileceğini sizinle tartışmıştık. Ve elbette bu 

bağlamda, çoğu zaman bu yükseliş döneminden sonra bir düşüş dönemi yaşanır. Ama 

her şeye rağmen insanların hala ayağa kalkması ve tırmanması çok sevindiricidir. Ve 

bilirsiniz, herkesin kendine göre bir yolu vardır, yol bazen dolambaçlı olabilir ve 

Allah'a giden yol bazen hem dikenli hem de zor olabilir. Ama bugün sizinle şu ilginç 

noktayı tartışmak istiyorum. Çünkü bir yandan, arkadaşlar bilincin onlara "diyelim ki 

dağın dibinde olduğun sürece bu senin için zor, ama daha ruhsal, süper ruhsal olduğun 

anda, durum kesinlikle büyük ölçüde değişecek ve muhtemelen daha az ayartma 

olacak: bir ya da ikiden fazla değil" ya da "yolun ve Allah'a giden yolun çok daha 

kolay olacak" dediğini duyarlar. 

 

Ancak öte yandan, kutsal yazıları ve kilise pederlerinin öykülerini okuduğumuzda şu 

noktalara rastlıyoruz... Örneğin, "Allah'ın şehrine yaklaştığınız sürece, bu sizin için bir 

işaret olacaktır: karşılaştığınız ayartmaların gücü." Ve tabii ki şöyle bir soru ortaya 

çıkıyor: Kişi Allah'a yaklaştıkça bu ayartmaların şiddeti gerçekten artıyor mu, yoksa 

tam tersi mi? Daha kolay hale gelir mi? Ruhsal yolda bu işarete güvenebilir miyiz? 

 

İgor Mihayloviç: Güvenmemelisiniz. Dostlarım, hiçbir işarete güvenmemelisiniz, 

sadece Yaşamalısınız - bu en sağlam platform diyelim, ortaya çıktığı gibi. Bir şeye 

güvendiğimizde ve bir şey beklediğimizde, elbette onu elde edebiliriz ama o yanlış 

olabilir. 

 

Basit bir örnek. Kişi ruhsal yolu izler ve ne kadar çok ruhsal olursa o kadar çok umar... 

Ve burada "daha çok ruhsal" ile kastedilen nedir? Ritüellere uymak mı yoksa 

gerçekten Allah'ın Sevgisini kazanmak mı? Başka bir deyişle, bunu nasıl anlamak 



gerekir? Sonuçta, ruhsal yol farklı algılanır: Bazı insanlar için bu, yazılı tüm kuralların 

yerine getirilmesi, tam uyumluluk iken, diğerleri için bu içsel çalışmadır. Peki doğru 

yol hangisidir? Bazıları "Her ikisi de - biri ve diğeri olmalı" diyecektir. Tamam. 

 

Basit bir soru: Allah'a ne götürür? Ve Allah bize üç boyutlulukta tanıdık gelen maddi 

bir yapı mıdır, yoksa değil midir? Her insan bunu anlar, hisseder ve "Hayır" der. Öyle 

değil mi? Çünkü her madde ölümlüdür. Oysa Ruhsal Dünya Ebedidir, orada ölüm 

olamaz, dolayısıyla orada madde de olamaz. Dolayısıyla, ritüelliğin bununla ne ilgisi 

var? Doğru mu? 

 

Tatiana: Muhammed  Peygamberin "Biz zaten iman ettik" diyen Bedevilerle 

buluşmasını hatırladım. O da şöyle demişti: "Hayır, henüz iman etmediniz (İgor 

Mihayloviç: Doğru), itaat ettiniz. Ama iman kalbinizin derinliklerine girdiğinde 

gerçek müminler olacaksınız." 

 

İgor Mihayloviç: Ve sözlerinde büyük bir bilgelik var. İtaat etmek öz disiplini, belki 

de bir tür ritüelliği ima eder, ama yine de bu ritüelliğin amacı bazı kurallara uymak 

olabilir. Her ulusun kendi gelenekleri vardır ve bunlara uymak o ulus için önemlidir. 

Belki, tartışmıyorum ama bunun ruhsal olanla hiçbir ilgisi yok. Yine, ahlakla - belki, 

geleneklerle - belki, ama ruhsal olanla değil. 

 

Ve burada ortaya çıkıyor, eğer bir insan Ruhsal Dünyaya yaklaşırsa, bu neyde tezahür 

eder? Uygun ayakla kalkmak, uygun terlik ve pantolon giymek, ne bileyim, yazılı tüm 

kurallara uymak: doğru giyinmek, yürümek veya konuşmak, herkese karşı nazik olmak 

onun için sorun değildir. Ama soru şu: insanlara karşı tutum içten mi geliyor? Çünkü 

bazen, bunu şu şekilde açıklayacağım: bazen, bir insanın yardıma ihtiyacı olduğunda, 

ona yardım ederiz, ona kalpten ya da nezaketten yardım ederiz, çünkü böyle yapmak 

yazılmıştır? İşte aradaki fark bu. Birinin yardıma ihtiyacı varsa ve biz de ona yardım 

ediyorsak bu başka bir şeydir. Bunu herhangi bir içsel arzu ve istek duymadan, sadece 

alışılagelmiş olduğu için yaparsak, bu ruhsal bir eylem midir, değil midir? 

 

Tatiana: İnsancıl bir eylem. 

 

İgor Mihayloviç: Kesinlikle doğru. Bu normal bir insan eylemidir. Değil mi? Ama 

bunu içsel bir mesajla yaparsak, yani manevi olarak ve aynı zamanda maddi olarak 

yardım etmeye çalışırsak (Tatiana: Bu insanın Benliğine özen göstermek). Bu insanın 

Benliği ile ilgilenmek, doğru, yani biz... (Tatiana: Onun konumunu güçlendirmek). 

Kesinlikle doğru, kişinin dikkatini dağıtan, ruhsal olana konsantre olmasına izin 

vermeyen sorunlarını, şeytanın onu manipüle ettiği sorunları hafifletiyoruz. Değil mi? 

Yani ona manevi bir hizmette bulunuyoruz, öyle değil mi? Aslında öyle. Ve sadece 

bakın: eylem tektir ama yaklaşım farklıdır. Ve her şey sizin tutumunuza bağlıdır. Öyle 

değil mi? 

 

Tatiana: Bunu yaptığınız anda içiniz ne ile doludur. 

 



İgor Mihayloviç: Elbette. Ve yine burada, kişi yürüyor, başladığımız yer burası, 

ruhsal yolu takip ediyor ve bunun kendisi için daha kolay, daha kolay ve daha kolay 

olmasını bekliyor, yani üzerinde daha az etki olacak... (Tatiana: Sistemden daha az 

baskı, evet), tabii ki, sistemden daha az baskı, şeytanlar onu daha az rahatsız edecek, 

hayatındaki her şey daha kolay ve daha iyi işleyecek. Bir soru: hangi hayatta? Eğer bu 

dünyadaki maddi sorunlarını çözmek için ruhsal yolu takip ederse, o zaman yanlış 

yolda gidiyordur ve yanlış yere gelecektir. Neden? Çünkü koşulları gerçekten 

iyileşmeye başlayacak, daha sakin olacak, daha az olumsuz duyguya ve olumsuz 

duygular için daha az nedene sahip olacaktır. Ama bu onun için zararlı olabilir mi? 

Olabilir. Neden olabilir? Çünkü bu aslında şeytanın bir oyunu olabilir. Ya da kişinin 

entelektüel çalışmasının bir sonucu olabilir. 

 

Başka bir deyişle, bilincini dizginledi ve hayatını öyle bir şekilde inşa edebildi ki, daha 

rasyonel, daha az sinirli oldu, daha fazla anlamaya başladı (Tatiana: Çatışmaya 

eğilimli değil), kesinlikle doğru, kendisi çatışmaya eğilimli olmayı bıraktı, çünkü 

kavgalarda ve sinirlenmelerde iyi bir şey olmadığını anlıyor. Doğru mu? Küçük şeyler 

konusunda daha az gergin hale geldi - ve hayatı şimdiden daha iyi hale geldi. Bu 

kişinin ruhsal gelişiminin bir işareti midir? 

 

Tatiana: Bu keskin bir soru. 

 

İgor Mihayloviç: Güzel bir soru. Doğru değil mi? Ve dağa ne kadar yükseğe 

tırmanırsak, o kadar az ayartılacağımızı nasıl anlayabiliriz (Tatiana: Sistemden gelen 

daha az stres), sistemden gelen daha az stres, doğru. Ama bu ne şekilde tezahür 

edebilir? Burada da yine hepimiz farklıyız arkadaşlar ve her birimiz bu dünyayı kendi 

yöntemlerimizle algılıyoruz. 

 

Basit bir örnek. Kişi sabah kalkar. Tamam mı? Bazı insanların yıkanma ya da başka 

bir şey yapma alışkanlığı vardır, sonra yemek yer ve çay içer, bazılarının koşuya 

çıkma alışkanlığı vardır, bazılarının da sigara içme alışkanlığı vardır. Değil mi? Bu 

eylemlerden hangisi manevi? Hiçbiri. Pek çok kişi "Kalkıp dua etmeliyim" diyecektir. 

Güzel. Duanın sevdiklerinize merhaba demekten ne farkı var? Onlara iyi sabahlar 

dilemekten. 

 

Tatiana: Genel olarak, güdünün ne kadar samimi olacağı, doğru. 

 

İgor Mihayloviç: Kesinlikle doğru. İnsanlarla ilgilenirsiniz, yani (Tatiana: Bu 

samimiyetin bir tezahürüdür) sadece yakınlarınızın ve sevdiklerinizin iyi olup 

olmadığını görmek için, eğer aynı evde yaşıyorsanız, onlara günaydın dilemek için, 

belki birinin yardıma ihtiyacı vardır. Yani, insanlar için gerçek bir ilgi göstermek - bu 

manevi midir, değil midir? 

 

Tatiana: Bu çok manevi. 

 

İgor Mihayloviç: Bu manevi. Bir grup mum yaktığınız, biraz tütsü yaktığınız, 

kendinizi düğümlediğiniz ya da başka bir şey yaptığınız bir dua (herkes farklı bir dine 



mensuptur). Yogada, başınızın üzerinde durabilir veya başka bir şey yapabilir, bir 

mantra söyleyebilirsiniz, ama orada maddi bir şey istersiniz, yani "bugün iyi bir gün 

geçirmeyi" istersiniz. Öyle değil mi? "Bugün biraz para kazanmak istiyorum, başımın 

ağrımamasını diliyorum" ya da "bir şeyde başarılı olmak istiyorum" - bu manevi bir 

dua mıdır? Herhangi bir faydası var mı? 

 

Tatiana: Bir fayda elde etmek için gizli bir güdü var. 

 

İgor Mihayloviç: Kesinlikle doğru. Bu güdüye kim yanıt verecek? Allah mı? O sizi 

böyle bir anlamda duyacak mı duymayacak mı? Ve bakın nasıl... Basit bir örnekle 

başlamıştık. Değil mi? (Tatiana: Evet, doğru.) Çok fazla ayartma olacak mı? Ve işte 

başlıyor. 

 

Tatiana: Evet, bunlar her adımda, her eylemde. 

 

İgor Mihayloviç: Doğal olarak, eğer onlara tepki gösterirsek. 

 

Tatiana: Evet, elbette. 

 

İgor Mihayloviç: Eğer bu "bir şey" bizim için çok önemliyse - hayatımızı ve 

zamanımızı harcadığımız şey, bu "bir şey" için harcadığımız zaman, şöyle söyleyeyim, 

Ebedi Hayatı kazanabileceğimiz zaman, eğer bu "bir şey" bizim için çok daha 

önemliyse - bu zaten farklı bir şeydir, tamamen farklıdır ve dini olsa da bunun ruhsal 

yolla hiçbir ilgisi yoktur. 

 

Tatiana: Bir de şu nokta var İgor Mihayloviç. Pek çok kişi insanın içsel Hayat için 

savaşması gerektiğini, ruhsal gelişimin gerçek bir savaşçının yolu olduğunu (İgor 

Mihayloviç: Evet, elbette), insanın sisteme karşı konumunu savunması gerektiğini 

(İgor Mihayloviç: Her şekilde), bir nevi kendini ve hayatını savunması gerektiğini 

anlıyor. Ve tabii ki tüm bunlar olurken, insanlar sıklıkla Ruhsal Dünya ile içsel diyalog 

durumundan, deyim yerindeyse, böyle bir savaşçı konumuna geçerler. 

 

İgor Mihayloviç: Sadece bir savaşçı değil, çoğu zaman insanlar kendileriyle de bir 

diyaloğa, felsefe yapmaya girerler: ruhsal yönler ve kendi yaşamları hakkında. Anlıyor 

musunuz? Demek istediğim, bir mücadelede, yani şeytanla savaşmaya hazırız, 

içimizdeki yabani otlarla savaşmaya hazırız. Dediğiniz gibi, biz zaten sinmiş bir duruş 

sergiliyoruz. 

 

Tatiana: Böyle bir duruş içerisindeyiz, doğru. 

 

İgor Mihayloviç: Evet, biz zaten savaşa hazırız. Değil mi? Ama burada basit bir soru 

var: Ne için? Kiminle savaşacaksın arkadaşım? İblis nedir? Maddi dünyada var mı? 

Hayır, yok ama yine de ona karşı savaşmak için içinizde adrenalin üretiliyor. "O" ile 

ne kastediliyor? Öyle değil mi? 

 



Ya da bir diyaloğa giriyoruz, yani ruhsal yolumuzun konumunu savunmaya hazırız. 

Sadece iki ayaklı maymunlar olmadığımızı, insan olduğumuzu hissederiz. Evet, bu 

dünya bizim ama geçici, oysa daha büyük bir şey var diye düşünüyoruz. Ve anlıyoruz 

ki bu dünya, insanların birbirlerinden nefret ederek, birbirlerini öldürerek ve bazen de 

birbirlerini severek bu şekilde var olmaları için yaratılmadı. Böylece hayatımızın bu 

geçici kalışla sona ermediğini, hayatın bir rüya ile aynı olmadığını anlıyoruz. Bu 

maddi dünyanın ötesinde başka bir şey olduğunu anlıyoruz. Öyle değil mi? Ve burada 

ortaya çıkıyor ki, kişi kendisiyle diyaloğa girdiğinde ve kendini savunduğunda - kim 

kiminle konuşuyor ve kişi şu anda nerede? 

 

Tatiana: Benlik olarak, doğru. 

 

İgor Mihayloviç: Basitçe Benlik olarak. Hepiniz bunu deneyimlemediniz mi? 

 

Tatiana: Evet, elbette.  

 

İgor Mihayloviç: Bilincin birine kızmaya ya da bir şeyden nefret etmeye başladığını 

hissettiğimizde ya da size tüm bunların saçma olduğunu söylediğinde: "Zamanını boşa 

harcıyorsun, bunu film izleyerek ya da bahçeyi kazarak ya da başka iyi bir iş yaparak 

harcayabilirdin. Öyle değil mi? Maneviyatla uğraşırken, bazı uygulamalara katılırsınız, 

dua edersiniz, her neyse ya da yoga yaparsınız ve manevi yolu ararsınız." Öyle değil 

mi? 

 

Tatiana: "Faydalı bir şeyler yap". Evet, aynen. 

 

İgor Mihayloviç: "Yararlı bir şey yap, doğru, sonuçta bu yararlı." Diyelim ki salatalık 

ya da patates ektiniz, daha sonra onları yiyebilirsiniz. Değil mi? "Ama daha sonra 

yoganızdan ne elde edeceksiniz? Ya da Tanrı'dan salatalıkların düzgün bir şekilde 

filizlenmesi gibi maddi bir şey istemediğinize göre, duanızın ne anlamı var? Sonuçta 

bu rasyonel bir şey mi?" 

 

Tatiana: "Neden bu kadar manevi olduğun halde bu kadar fakirsin?" Öyle değil mi? 

 

İgor Mihayloviç: Elbette. Bilinç argümanları kullanarak konuşur. Değil mi? 

 

Tatiana: Evet, aynen. 

 

İgor Mihayloviç: Bununla kim karşılaşmadı ki? Burada karşı argüman olarak "manevi 

şeyler var, farklı bir şey var. Sonum cehennem olacaksa salatalığa ne ihtiyacım var?" - 

"Sonun cehennem olacak ama bugün salatalık istiyorsun." Değil mi? 

 

Tatiana: Evet, tam olarak.  

 

İgor Mihayloviç: Yani bugün ekmezseniz yarın büyümezler. Bakın, bir yandan her 

şey ne kadar basit. Bilinç de her zaman oldukça mantıklı, doğru ve güzel konuşur ve 

kişiyi ayartmalar yoluyla ruhsal yoldan çok ustaca vazgeçirir ve bazı umutlar verir. 



 

Tatiana: Kişinin aşırı uçları seçmesine neden olur. 

 

İgor Mihayloviç: Elbette. Bazen insan bir şeyi bile tartmak zorunda kalıyor, "Tamam, 

sonra yaparım, şu anda bir işim var, iyi bir kazancım var" gibi - ya da başka bir şey, 

her neyse, örneğin birine, akrabalarına ya da sevdiklerine yardım etmek için bile. 

"Nasıl yani, ben burada oturup dua ederken veya yoga yaparken, gidip bir kişiye - ne 

bileyim - evinin duvar kağıdını değiştirmesi, yapıştırması için yardım etmem mi 

gerekiyor?" veya başka bir şey. Öyle değil mi? Böyle olmuyor mu? 

 

Tatiana: Görünen o ki evet. Aslında söylediği şey bu, bu ses böyle. 

 

İgor Mihayloviç: Ne saçma şeyler duyabilir insan. 

 

Tatiana: İgor Mihayloviç, gerçek savaşçılık nedir? Bunu nasıl anlayabiliriz - ruhsal 

gelişimin aslında bir savaşçının yolu olduğunu? Bu yoldaki savaşçılığımız (İgor 

Mihayloviç: Gerçek anlamıyla?) neyle ilgilidir? 

 

İgor Mihayloviç: Şöyle söyleyeyim: Bir insanın ruhsal gelişimi bir savaşçının yolu 

değildir, bu birincisi. Savaşçı demek direnmek ve birilerini yok etmek demektir. Değil 

mi? Yani kişi birisini kasıtlı olarak yok etmeye kararlıdır. Hizmet bir savaşçının 

yoludur. Ama bu hizmettir, farklı bir şeydir. Oysa ruhsal yol, o yoldur, eğer dürüstçe 

bakarsak ve her şeyi doğru isimleriyle adlandırırsak, o neşe, sevgi ve mutluluk 

yoludur, onu adlandırmanın başka bir yolu yoktur. Tüm bu dirençler, bilinçten gelen 

tüm bu saçmalıklar, daha sonra sizin için daha kolay hale geleceğini ummaya yönelik 

tüm bu girişimler... Neyde? Diyelim ki bugün şeytandan kurtulamadınız, yarın bunun 

sizin için daha kolay olacağını düşündüren nedir? Basit bir soru. Eğer bugün sizi, ne 

bileyim, bir şekerlemeye, parlak ve güzel bir şeye bağlarsa ve bu sizin için daha 

önemliyse, en azından bu dünyada sizin için Tanrı'nın Sevgisinden daha değerli bir şey 

varsa, o zaman kaybedersiniz. Her zaman baştan çıkarılacaksınız, her zaman dikkatiniz 

dağılacak. Öyle değil mi? 

 

Tatiana: Evet, doğru. 

 

İgor Mihayloviç: Oysa ruhsal yol her şeyden önce anlayış gerektirir, bu bir hedeftir. 

Eğer kişinin dağın tepesine çıkmak gibi bir hedefi varsa ve ne olursa olsun oraya gider. 

Evet, etrafındaki tüm güzelliği göremeyebilir, diğer dağların ne kadar güzel olduğunu, 

etrafta ne kadar güzel kuşların uçtuğunu veya bulutların süzüldüğünü göremeyebilir, 

ayaklarının altındaki bazı kayaları veya sıra dışı çakıl taşlarını göremeyebilir. Neden? 

Çünkü o hedefe doğru gitmektedir. Tüm bu dış güzellikler amaç değildir. Değil mi? 

 

Tatiana: Evet, aynen.  

 

İgor Mihayloviç: Ama amacımız etraftaki güzelliğe hayran olmak için dağa 

tırmanmaksa, o zaman, affedersiniz, ondan nasıl kurtulacaksınız? İlk taşa 

takılacaksınız, ilk kuşa takılacaksınız, bulutları neyle ilişkilendirdiğinizi 



düşüneceksiniz. Bilirsiniz, çocukluktaki o oyunlar gibi. "Bir bulut neye benzer?" - Bu 

şekilde asla zirveye ulaşamayabilirsiniz. İşte cevap bu. Bir insan için dağın zirvesine 

yaklaşmak kolaylaşır mı, kolaylaşmaz mı? 

 

Tatiana: Kolaylaşır. Eğer Aşıksa ve hedefini gözden kaybetmiyorsa. 

 

İgor Mihayloviç: Elbette. Aslında her şey çok basit. Evet, bilinç hepimize eziyet 

ediyor, hepimizin zaman zaman sorunları oluyor. Maddi dünyada yaşıyoruz ve sürekli 

birbirimizle konuşuyoruz. Basit bir konuşma sırasında bile birbirimizde çeşitli 

duygular uyandırabiliyoruz. Peki neden? Bu normaldir, bedenimiz böyledir. Bilinçten 

basit bir komut gelirse, bir "limon" komutu, içimizde ne olur? 

 

Tatiana: Kesinlikle tükürük salgılanır. 

 

İgor Mihayloviç: Evet, hemen bu sarı meyveyi hayal ediyoruz, sonra tadı ve tükürük 

salgılanıyor - bu fizyoloji, bu normal, bu görüntüye verdiğimiz tepki. Değil mi? 

Aslında görüntüler aracılığıyla iletişim kurarız; yine, tüm dünyayı görüntüler 

aracılığıyla algılarız ve bu görüntüler hayatımızın bir resmini oluşturan bir tür, ne 

bileyim, mozaik haline gelir. Öyle değil mi? 

 

Tatiana: Evet, elbette.  

 

İgor Mihayloviç: Doğal olarak duygularla ve başka şeylerle dolup taşarız. Ancak, 

eğer Tanrı'nın Sevgisi olmadan yaşarsak, bu tam olarak varoluşumuzun amacıdır ve o 

zaman Tanrı bizim için bir oyundur. Ama tam tersine, Tanrı'nın Sevgisiyle 

yaşadığınızda, dostum, sizin için Tanrı'nın Sevgisinden daha önemli bir şey 

olmadığında, Ruhsal Dünya için gerçekten çabaladığınızda, Benlik olarak tam bir 

yaşam sürdüğünüzde ve özgür olduğunuzda, o zaman bu yaşam sizin için bir oyun 

haline gelir. Ve asıl mesele de budur. 

 

O zaman şeytanın hilelerini anlar ve görürsünüz. Sizi rahatsız ederler mi? Eğer 

dikkatinizi onlara verirseniz, verirler. Ama eğer dikkatinizi Ruhsal Dünya ile 

birlikteliğe verirseniz, zaten bu noktaya ulaştığınızda... İlk adımlarda, elbette 

katılıyorum, kişi Tanrı'nın Sevgisini deneyimleyene kadar, ama bunun gerekli 

olduğunu hisseder, bilincin güçlü olduğu anlar vardır ve bu dikkatinizi dağıtır. Ama 

yine de, eğer hedefiniz zirve, Ruhsal Dünya ise, zaten dikkatiniz o kadar da 

dağılmayacak ve önemsiz şeyler için endişelenmeyecek ve gergin olmayacaksınız. 

Düşseniz bile, sadece kalkıp gidersiniz. Önemli olan da budur. 

 

Ama gerçekten de, dile getirilen soruda olduğu gibi, Tanrı'nın Sevgisini hissettiğiniz 

noktaya yaklaştığınızda, sadece göndermekle kalmayıp bir yanıt aldığınızda, o zaman 

her şey değişir. O zaman kişi... Bilmiyorum, bu maddi dünyada bunu karşılaştıracak 

hiçbir şey yok, gerçekten hiçbir şey yok. Her anın mutluluk olduğu zamandır. Bu 

gerçekten de ayrılmak istemediğiniz ve ayrılamadığınız bir şeydir. Bunu kelimelerle 

ifade etmek zordur, onu hissetmek ve kaybetmemek daha iyidir. 

 



Onu kaybetmek mümkün mü? Mümkündür, bu bile kaybedilebilir. İnsan Ruhsal 

Dünyanın bir parçası olana kadar, kesinlikle baştan çıkarılabilir. Ve bunun gibi pek 

çok vaka yaşanmıştır. Yine gurur, bencillik, dikkat dağınıklığı; kişi tökezledi, düştü ve 

en dibe nasıl yuvarlandığını fark etmedi. Öyle değil mi? Böyle durumlar oluyor mu? 

Olur dostlar; ne yazık ki olur. Bu nedenle, yol... Karmaşık olduğunu söylemeyeceğim, 

bu sadece yoldur. 

 

En iyi şey, kişinin Tanrı'nın Sevgisinden gerçekten keyif almasıdır. Henüz bir yanıt 

almasa bile, Ruhsal Dünya'nın var olduğunu hisseder ve tüm özüyle ona ulaşmaya 

çalışır; dikkatini ve Sevgisinin gücünü Ruhsal Dünya'ya gönderir ve bu artık onun için 

bir oyun değil, gerçekten de Hayattır, o zaman bu zaten çok şeydir. Ve eğer bu 

süreçten keyif alırsa ve amacı buysa, o zaman diğer her şey kaybolur ve eskisi kadar 

güçlü olmaz. Önemli olan da budur - şeytanı zayıflatmak, onun Benlik üzerindeki, 

Benlik olarak insan üzerindeki gücünü zayıflatmak. 

 

Bunu yapmak için, evet, çeşitli teknikler var. Bunları da paylaştık ve yine bunlar çok 

eski zamanlardan beri var olmuştur: dualar, mantralar ve yoga - bunların hepsi ruhsal 

yolda insana yardımcı olabilir. Bununla birlikte, yukarıda bahsedilenlerin hiçbiri yolun 

kendisi değildir. Yolun kendisi amaç ve Sevgidir. Bu Sevgiyi biriktirdiğinizde, hatta 

ilk adımlarda verdiğinizde, ama bu hedefi hissettiğinizde, anladığınızda ve ona göre 

yaşadığınızda, işte o zaman yol olur. Geri kalan her şey ise yola yapılan bir ilavedir. 

 

Ama öte yandan, insanın dikkatini dağıtacak şeylerin olması da iyidir. Hatta 

diyebilirim ki insanların bazen düşmesi iyidir, o zaman kıyaslanacak bir şey vardır. 

Düştüğünüzde ve bu materyalizmin içinde debelendiğinizde, bu ıstırabın yanı sıra her 

şeyin anlamsızlığını ve sonluluğunu anlarsınız, o zaman Tanrı'nın Sevgisine daha çok 

değer verirsiniz. Bazı insanlar için bu önemlidir, çünkü bu tür bir karşılaştırma 

olmadan anlamaları zordur, aslında onları baştan çıkarmaya ve üzerlerinde güç sahibi 

olmaya çalışan bilinçlerini dizginlemeleri zordur, çünkü bilinç için bu yaşamdır; bu 

bilincin geleceğidir. Ama insanın kendisi Hayat kazandığında, bu bilinç için yıkıcıdır, 

bu yüzden mücadele eder. Hayatta kalmak için mücadele eder. Ama eğer bilinç hayatta 

kalmak için mücadele ediyorsa, o zaman basit bir soru vardır: insan neden mücadele 

etmez? Doğru mu? 

 

Tatiana: Doğru. Sistemin ve şeytanın da bir tür eğitim aracımız olduğunu 

unutmamalıyız. Gerçekten de hayattaki her türlü sınav, engel ve ayartmalar sadece iyi 

taneyi samandan ayırmak içindir. 

 

İgor Mihayloviç: Mesele de tam olarak bu. Yine bazı insanlar için ilk aşamalarda 

mücadele bile önemlidir. Bu önemlidir çünkü kişi kendi içsel durumlarını 

karşılaştırmayı öğrenmelidir: mücadele halindeyken, huzur içindeyken ve Sevgi 

içindeyken. Kendisi için neyin önemli olduğunu seçmek için, en azından bu dünyanın 

olduğu gibi olmadığını hissetmek için. Ne de pek çok insan için başka bir dünya 

olduğunu anlamak bile çok zordur. Bilinç, diyebilirim ki, kişinin üstesinden o kadar 

çok gelmiştir ki, sadece bu üç boyutluluğu algılar ve Ruhsal Dünyayı yine dini 

masallardaki gibi algılar. 



 

Tatiana: Pragmatik olarak veya mantıklı bir şekilde. 

 

İgor Mihayloviç: Kesinlikle. Şu anda olduğu gibi bir bedende olacak, kolları ve 

bacakları olacak, ama iyi koşullarda olacak; ve orada hastalanmayacak, 

yaşlanmayacak ve sonsuza kadar var olacak. Bunu gerçekten de bu şekilde algılıyor. 

Sadece kişi anlayışa sahip olmadığında, Yaşama becerisine sahip olmadığında, onun 

için kaybolmak kolaydır. Her şey çok basittir. 

 

Ama kişinin bir hedefi ve Sevgisi olduğunda her şey değişir. Çünkü bu yol, yani ruhsal 

yol, her an yaşanan bir zevk ve neşedir. Bazen, bilirsiniz, dedikleri gibi uyumak bile 

üzücüdür. Bedeninizin buna ihtiyacı olduğunu ve sizi uyumaya zorlayan tek şeyin bu 

olduğunu anlıyorsunuz, ama bu aslında uykuya dalmanız ve zaman kaybetmeniz 

gerektiği anlamına geliyor. Bu, çok aktif bir şekilde iletişim kurmadığınız ve o 

mutluluk içinde olmadığınız bir zamandır. Dolayısıyla herhangi bir uygulama ve 

herhangi bir dua, mutlulukla dolu olduğunda - işte bu tamamen farklı bir şeydir. O 

yoga bile, her neyse. Mesele de budur. Ama Sevgi olmadığında, acı ve ıstırap 

olduğunda, bu gerçekten Yaşam mıdır? 

 

Tatiana: Bu nedenle, ruhsal yolun aslında yoğun bir mücadele olduğunu düşünenler 

için muhtemelen rahatlamak ve Tanrı'nın Sevgisinde erimek doğru olacaktır. 

 

İgor Mihayloviç: Bu her zaman mümkün değildir. Görüyorsunuz, kişi bu uygulamada 

ustalaştığında, diyebilirim ki, karşılıklı Sevgiye sahip olduğunda, gerçekten buna göre 

yaşadığında, çözülebilir. Ama bir sürü sorunu olduğunda, şeytan güçlü olduğunda, kişi 

çözülemez. Bu durumda, bazen insanlar yine şeytanın kışkırtmasıyla kavga etmek, 

tartışmak ve bir şeyleri kanıtlamak zorunda kalırlar. Aslında her kavga şeytanın 

güçlenmesi demektir. Bu yüzden kavga etmek değil, Tanrı'yı sevmek daha doğrudur. 

Hayatınız boyunca şeytanla savaşabilir ve sadece onunla mücadele içinde 

kalabilirsiniz. Oysa Tanrı'yı gerçekten sevmek daha iyidir, o zaman Tanrı'yla birlikte 

kalırsınız. Öyle değil mi? 

 

Tatiana: Doğru. 

 

İgor Mihayloviç: Öyleyse dostlarım, basit bir şeyle başlayalım - sadece birbirimizi 

sevelim. Bu yapılabilecek en iyi şeydir. Teşekkür ederim. 

 

Tatiana: Çok teşekkür ederim.   

 

İgor Mihayloviç: Teşekkür ederim, dostlar. Huzur sizinle olsun. 


